
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 25. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 674 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 674:  

”Mener ministeren, at det er udtryk for en service, som danske regioner kan være 

tilfredse med, når en 25-årig fødende kvinde på Herlev Hospital får besked om at 

sætte sig ud i en taxa og køre til Slagelse for at føde sit barn?” 

 

Svar: 

Det er regeringens klare mål, at forholdene for de fødende på landets fødeafdelinger 

skal være bedre. Nybagte familier står i en skrøbelig situation, og jeg mener, at det 

hverken er god service eller rimeligt at sende fødende i taxa til andre hospitaler.  

 

Det fremgår af forståelsespapiret mellem regeringen og Radikale Venstre, SF og En-

hedslisten, at regeringen vil invitere til forhandlinger om en sundhedsaftale med for-

bedring af vilkårene for fødende som en af prioriteterne.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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